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2. Meddelelser og kort nyt 

3. Den økonomiske situation og budget 2014 
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5. Studiemiljøet 

6. Eventuelt 

 

Institutråd: Lasse Rørbæk Nielsen (STUD), Christian Sand Pilgaard (STUD), Johan Sørensen (STUD), Mette 

 Kaufmann Andersen (TAP), Henriette Frahm (TAP), Helle Schroll (TAP), Peter Dolog (VIP), Kurt Nørmark 

 (VIP), Jesper Kjeldskov (VIP), Benjamin Krogh (VIP), Jiri Srba (VIP), Mads Chr. Olesen (VIP), Kristian G. 

 Olesen (Head of Department) 

Secretary:  Helle Westmark 

Ikke til stede: Jesper Kjeldskov (VIP) 

Ikke til stede 

uden afbud: Lasse Rørbæk Nielsen (STUD), 

___________________________________________________________________________________________ 

 
Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden 

Rådet godkendte dagsordenen. 

 

2. Meddelelser og kort nyt 

Interaktionsdesign er godkendt og der er udkommet markedsføringsmateriale. Bachelordelen forventes at starte 

september 2014 og kandidatuddannelsen i 2017. 

Valg. Der er valg af studenter til studienævn og institutråd og der er to lister stillet op.  

Åbningstider af fordøren er udvidet til at være til kl. 16.30. 

 

3. Den økonomiske situation og budget 2014 

Budget ultimo oktober -7.700.000 
Forventet acceptabelt resultat  -4.000.000 
Nødvendig forbedring -3.700.000 
Huslejereduktion 2.200.000 
Resterende behov for forbedring  1.500.000 
Udmeldt yderligere besparelse (primo november) 1.000.000 
Dekanaftale om ekstraordinært frikøb inkluderet  1.500.000 
Nyt besparelsesbehov -4.000.000 
For at nå et resultat på -3 Mkr og opfylde de indgåede aftaler om frikøb i 2013. 
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 Side 2 af 3 

Nyt siden sidst: Særaftalen om frikøb i 2013 er forudsat indeholdt i det budgetkrav vi er underlagt. Det virker ikke 

realistisk og der er optaget forhandling omkring vilkårene for aftalen. Vi håber at fakultetet vil tillade at instituttet 

trækker på egenkapitalen for at imødekomme de lokale aftaler. 

 

Den ovenstående oversigt har givet anledning til et større økonomisk analysearbejde for at tilvejebringe et 

beslutningsgrundlag for budget 2014 og fremtidige dispositioner. Dette vil berøre alle regnskabets hovedposter: 

VIP-løn, TAP-løn, Ph.D, ekstern aktivitet, SICT, husleje, driftsomkostninger, udstyr, rejseomkostninger. 

 

Pt. er det meldt ud at det er et vilkår at det der overskrides med i regnskabet for 2013 skal indhentes i 

budget/regnskab for 2014. 

 

Det indsendte institutbudget for 2014 skal behandles i HSU d. 10. december og efterfølgende i 

universitetsbestyrelsen i december. 

 

PD: Hvad vil der ske hvis instituttet smider håndklædet i ringen.  

KGO: Der er vel to yderligheder, enten at vi tillades et større underskud på baggrund af sobre argumenter, eller at 

man vil finde en institutleder der kan løfte opgaven. Vi lander sikkert et sted derimellem. 

 

PD: Er det en mulighed at medarbejdere i fællesskab beslutter at gå ned i løn for at imødekomme besparelser? 

KGO: Har ikke kendskab til at dette er sket i det offentlige. 

 

KN: Hvordan står det til hos de øvrige institutter. Er de ligeså slemt ramt? 

KGO: Andre institutter er også hårdt ramt, og det kan være aktuelt med afskedigelser. Der kan være andre vilkår 

der gælder for disse, men i øvrigt ser det ud til at dette osse drejer sig om tidsforskudte indkomster. 

 

PD: Kan vi få øgede rekvisitioner fra skolen, har de overskud? 

KGO: Det vil ikke løse problemet da det skal balancere for fakultetet som helhed. 

 

Der blev drøftet muligheder for at benytte anden arbejdskraft til vejledning, f.eks. studerende på 

kandidatuddannelsen. Tidligere var hjælpelærere fortrinsvist studerende – det kunne genindføres. 

 

4. Lokalesituationen 

Fra 1.1.2014 har instituttet opsagt den store gang i klynge 4 (studiegangen) og en fuld stueetage i en vilkårlig 

klynge.  Der foreligger ikke en endelig tilbagemelding på hvornår nye beboere flytter ind i de opsagte 

kvadratmeter, hvorfor placeringsudvalget arbejder på en omplacering pr. 1.1.2014. 

 

Der er udbredt enighed om at byrderne bør fordeles mellem studerende og ansatte. Det har været fremført at de 

nødvendige besparelser kan findes ved helt at afskaffe grupperum, men det vil næppe være hensigtsmæssigt. 

 

 Forslag til principper for tildeling af kvadratmeter fra ad hoc udvalget til analyse af kvadratmeter: 

Videnskabeligt personale 

Professorer og lektorer  1 person/kontor 

Adjunkter og post docs  2 personer/kontor 

Ph.D.’ere og videnskabelige ass.  3 personer/kontor 

Sekretariatet 

Ekspeditionskontorer  1 person/kontor 

Funktionsfællesskab  2 personer/kontor 

Studerende 
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1.-2. semester* 7 studerende pr. gruppe i et rum 1 gruppe/rum 

3.-5. semester  6 studerende pr. gruppe i et rum 1 gruppe/rum 

6. Semester 4 studerende pr. gruppe 2 grupper/rum (8 studerende i et rum) 

7. -9. semester 6 studerende pr. gruppe 1 gruppe/rum 

10. Semester max. 3 studerende pr. gruppe Op til 16 studerende deler et rum 

 

Antallet af lokaler findes ud fra et samlet studentertal pr. semester og antal pr. gruppe. 

Så der kan være grupper som kommer til at dele grupperum på tværs af semestre. 

 

*1.-2.semester er kun med i denne oversigt for at give et fuldendt billede. Omkostninger for grupperum på 

1. studieår påhviler ikke instituttet. 

 

Det er hensigten at der etableres online arbejdspladser i gangarealerne. 

 

Ovenstående forslag om principper for tildeling af kvadratmeter til grupperne tiltrædes af institutrådet. 

 

5. Studiemiljøet 

Der er for få sociale aktiviteter på 1.-2. semester og på 3.-10. for få tværgående aktiviteter.  

Der er for mange dårlige og uengagerede studerende - studienævnet har drøftet adgangsbegrænsning , men med 

den nye SU-reform åbnes der op for studiestartsprøver, hvilket diskuteres i forbindelse med SICTs strategiplan. 

Punkter der vedrører de studerende på Cassiopeia: Bedre snerydning, flere rekreative områder inden- og 

udendørs, bedre stole og borde i grupperum, kvaliteten af udenlandske undervisere (bedre forståelse af PBL samt 

sprog) samt ønske om adgang til køkkener. De studerende i institutrådet kan ikke genkende at der ikke er adgang 

til køkkener. 

 

KN nævnte at der er studerende, der har bragt problematikken omkring for meget druk i forbindelse med 

arrangementerne på første studieår op.  JS beretter om tilsvarende kommentarer. 

 

Kan studerende på første studieår indlemmes i F-klubben fra ’den første dag’. I dag er det et tilbud der gælder fra 

3. semester. Ideen gives videre til F-klubben. 

 

6. Eventuelt 

BK efterlyste større information fra den øvre ledelse. Hvor kan man som medarbejder henvende sig hvis 

oplevelsen er mangelfuld eller ingen information som eksempelvis i den gældende økonomiske situation? 

Ønsker større sammenhæng mellem strategiske satsninger og økonomiske disponeringer. 

 

Institutlederen udtaler at selv om det ser sort ud for 2014 er det positivt at det i 2015 og 2016 går den rigtige vej. I 

2012 var der på institutionsniveau et underskud på 6% af omsætningen og i 2013 på 3% og i 2014 kommer der 

balance i økonomien. Derefter er der udsigten til større frihedsgrader i økonomien. 

 

For referatet: Helle Westmark 


